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Novi Pazar, Beograd - Programski
savet Radio-televizije Srbije (RTS) na
sednici zakazanoj za 5. decembar raz-
matra}e mi{ljenje poverenice za za{ti-
tu ravnopravnosti Brankice Jankovi},
koja se nedavno izjasnila o pritu`bi Bo-
{nja~kog nacionalnog vije}a. BNV se u
julu ̀ alio poverenici na zaklju~ak Pro-
gramskog saveta RTS kojim je odbijen
zahtev za formiranje redakcije na bo-
sanskom jeziku. U `albi BNV je istak-
nuto da je Programski savet RTS-a
svojom odlukom o „odbijanju osniva-
nja redakcije na bosanskom jeziku,
pritom negiraju}i postojanje mater-

njeg jezika Bo{njaka, povredio zakoni-
ma garantovana prava pripadnika bo-
{nja~ke nacionalne zajednice“.

Iako je BNV saop{tio da je povere-
nica Jankovi} u svom mi{ljenju utvrdi-
la da RTS svojom odlukom diskrimi-
ni{e Bo{njake, predsednik Program-
skog saveta RTS prof. Milivoje Pavlo-
vi} ka`e da to nije ta~no. „Sasvim su-
protno, u mi{ljenju poverenice pi{e da
Programski savet ne diskrimini{e Bo-
{njake, ali da pitanju programa na ma-
ternjem jeziku treba pristupiti vrlo
oprezno. Mi to i nameravamo i zato
}emo 5. decembra raspravljati o mi-

{ljenju poverenice“, izjavio je Pavlovi}
za Sand`ak Danas. Prema njegovim
re~ima, RTS po{tuje Bo{njake, kao i
ostale nacionalne manjine i njihova
prava, Programski savet je za korekt-
nu saradnju sa BNV, raspravu o otvo-
renim pitanjima i ne `eli da iko bude
povre|en. 

„Mi ne donosimo odluke ve} usva-
jamo mi{ljenje u skladu sa stavom
nadle`nih stru~nih institucija“, dodaje
Pavlovi}, isti~u}i da SANU i ostale in-
stitucije koje su konsultovali zastupa-
ju stav da bosanski jezik „za sada ne
postoji“. S. B. 

Milivoje Pavlovi}, Programski savet RTS

O bosanskom jeziku 
5. decembra

Primeri dobre prakse
i ̀ enske inicijative 

STUDIJSKO PUTOVANJE U ORGANIZACIJI NOVOVARO[KOG 
SAVETA ZA RODNU RAVNOPRAVNOST 

Nova Varo{ - Savet za rodnu rav-
nopravnost Nove Varo{i organizo-
vao je nedavno studijsko putovanje
za 15 `ena iz zlatarskog kraja. Novo-
varo{anke su obi{le Vrnja~ku Banju i
okolinu, a tokom dvodnevne posete
imale su priliku da se upoznaju sa pri-
merima dobre prakse i `enama koje
su se ekonomski osna ìle preuzima-
ju}i inicijativu na svojim poljopri-
vrednim imanjima, turisti~kim i seo-
skim doma}instvima, kao i sopstve-
nom odnosno porodi~nom biznisu. 

- Studijsko putovanje je zavr{na
aktivnost koju Savet za rodnu rav-
nopravnost realizuje u okviru pro-
jekta „Klju~ni koraci ka rodnoj
ravnopravnosti“ sa ciljem eko-
nomskog osna`ivanja ̀ ena na selu.
Program sa oko 500.000 dinara fi-
nansiraju Vlada Srbije i Agencija
ujedinjenih nacija za rodnu ravno-
pravnost- ka`e predsednica lokal-
nog Saveta za rodnu ravnoprav-
nost Gordana Khouitar. R. P.
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LI^NI STAV
Ko denacionalizuje
Bo{njake

Retko izlazim u ~ar{iju i ne pratim lokalna
politi~ka de{avanja. Reklo bi se da do mene
dolaze na sekundaran na~in, kroz „kulturne“
programe i vizuelne slike mog okru`enja. Ne
gledam televiziju, ali rado pogledam
informativne jutub programe, one koje
nedavno Ki{juhas, kolumnista Danasa,
ozna~i pornografijom, ta~nije
nacionalisti~kim grupnjakom, „Tvrdom
pornografijom parekselans“. Ako pitate
za{to, stoga {to su sagovornici ovih
desni~arskih jutub televizija izuzetno
ma{toviti i inventivni u fantazmagorijama
pred kojim uvek zastanem pitaju}i se o
mehanizmima kreativnosti koji dolaze iz
neke vrste demonske opsednutosti nacijom.

Tako je nedavno na jutubu osvanuo
snimak jedne ~etni~ke grupe iz nekog sela
kod Trstenika koja uz gusle {alje poruke
„~etni~kih izliva ljubavi“ Bo{njacima u
Sand`aku. Tako|e, u nedostatku ozbiljnih
islamologa pogledam i famoznog Miroljuba
Jefti}a, koji sve vi{e postaje takav tuma~
Kur’ana, da bi se i najve}i fundamentalisti
postideli pred njim. Elem taj Miroljub Jefti}
na kraju svog raspojasanog intervjua kao
{lag na tortu izre~e i ove re~i: „Na{i
muslimani su Turci, jer pojam Tur~in
ne zna~i Tur~in, ve} pripadnost
islamu. Bo{njak je prelazni
termin dok Bosnu ne utope
u islamsku dr`avu. Jedini
pravi neprijatelj Bosne su
muslimani  zbog  toga
Bosna nema razloga da
postoji jer niko je ne
`eli...Islam nema naciju ...Oni
bi se me|u sobom poklali da
nema Republike Srpske“... i tako u
nedogled. Ako ovo nije jezik mr`nje, {ta
je? Naravno, nauka po ovom profesoru,
politikologu religije. Ali, ostavimo se
Miroljuba Jefti}a. Premda bi na mnoge od
ovih sentenci trebalo reagovati, stru~no, sa
stanovi{ta religije, zbog religije kao i
politike, zbog politike. Mnogo bi prostora to
zahtevalo, mo`da }e se neko nau~no
ambiciozan toga i prihvatiti i doktorirati na
njemu i njegovim nau~nim doprinosima ali
sumnjam, jer mnogi kad se pomene ime
ovog profesora samo odmahnu rukom. 

Islam zaista ima mo} da proizvede
fanatike vere. Vernici bi rekli da to ne radi
islam i da to nije islam, ali i oni koji se
navodno iz nau~nih razloga po~nu baviti
ovom religijom tako|e zavr{e u nekoj vrsti
fanatizma. Opet bi vernici rekli nije u pitanju
islam ve} {ejtan kojeg je Allah prokleo. Da
{ejtana -Satanu, treba ozbiljno uzeti
uverava me i kolega Miro Glavurti}  koji
mnogo ~injenica iznese u svojoj knjizi iz
koje saznah koliko je njegov kult mo}an u
katoli~kom svetu. Pretpostavljam da se
stvar mnogo ne razlikuje ni kad su
pravoslavlje i islam u pitanju.

Elem prof. Jefti}, uverava Bo{njake da je
to prolazni termin i da su zapravo Turci.
Pomenu}u jednog mog prijatelja ina~e
ozbiljnog intelektualca koji je pola u {ali,
pola ozbiljno govorio: „Nama bi bolje bilo
da smo se izjasnili kao Turci, imali bismo
sna`nu dr`avu iza sebe, u~ili bismo turski
jezik uz ovaj na{ maternji. ^esto razmi{ljam i
pitam se da li sam pogre{io {to sam se borio
da se ne iseljavamo u Tursku, da kona~no

re{imo jednom to pitanje. I ~esto razmi{ljam
prolaze}i pored onih jevrejskih ku}a iznad
bazena, ho}e li i ove na{e biti jednom
ispra`njene  kao {to su njihove ostale
prazne“. Bio je komunista i dru{tveno
politi~ki radnik, jedan od retkih
intelektualaca od akcije u Sand`aku, a ipak
u svojim poznim godinama nije bio li{en
svih ovih dilema. Za{to sam ga se setio?!
O~ito zato {to se ovde ni{ta bitno ne menja
po pitanju odnosa prema ovom narodu.
Zato {to je uz kosovski mit, uverenje da su
,,Bo{njaci Srbi Muhamedovog verozakona“,
drugi najsna`niji mit. I ovim mitom bi se
ozbiljno trebalo pozabaviti. 

Ali da li  sami Bo{njaci u Sand`aku
doprinose tome? Na`alost da. Neki, opet bi
se malo hvatali albanstva, neki su politi~ki
vrlo „po{teni muslimani“, neki su ekstremni

Bo{njaci  bez pokri}a, a neki su i
ekstremni muslimani, ali zamislite

sad neki su i takvi koji
raspravljaju staro sholasti~ko
pitanje - koliko an|ela mo`e
stati na vrhu igle. Jer {ta je
drugo nego to nau~ni
simpozijum organizovan na

temu „Zna~aj Mevluda u
bo{nja~koj tradiciji.“ I gle me|u

u~esnicima nai|oh samo na
jedan suvisli referat „Nepismenost

me|u muslimanskim `enama nakon
drugog svetskog rata“. Autor iz SANU. Eto
slike stanja samorazumevanja sand`a~kih
Bo{njaka. Ali ipak nemojmo preterivati u
izno{enju prebrzih zaklju~aka. Ipak je ovo
samo blagi iskaz politi~kog populizma u jo{
uvek stidljivoj predizbornoj kampanji. No
ni{ta ne mari, su{tina ostaje ista, a ona bi se
mogla svesti na slede}e: „Oni, Bo{njaci u
Sand`aku, stalno `ive u o~ekivanju da }e ih
neko najru`nije povrediti - neka institucija,
neki glas, neki javni ili privatni autoritet koji
od njih tra`i da doka`u ko su, za{to su tu,
odakle dolaze, kuda idu, za{to se ne vra}aju
ku}i, nek glas ili autoritet koji namerno
nastoji da im priredi mali ili veliki {ok, da ih
iznervira, da ih uzdrma, da ih uvredi, da ih
navede da izgube kontrolu  nad sobom
kako bi, koriste}i upravo izgovor, napao ono
{to je u njima najli~nije, najprisnije,
najranjivije. „Dragi ~itao~e, moram vam ipak
otkriti da sam u ovom citatu, uz re~ oni,
dodao Bo{njaci u Sand`aku. Citat je iz knjige
A{ila Mbembea, - ,,Politika neprijateljstva“,
odnosi se na ponovljene ~inove nasilja kojim
su danas globalno izlo`eni oni ozna~eni
„Drugim“, na crnce, muslimane, emigrante i
Jevreje, ali i one bele Evropljane koji su u
uslovima neoliberalnog kapitalizma ostali
na marginama dru{tva bez posla i dru{tvene
brige. Dakle radi se o globalnom fenomenu.
Tu`no je {to se u na{im lokalnim srpskim
prilikama ovo najvi{e odnosi na manjinske
zajednice. 

Autor je slikar i profesor
iz Novog Pazara

Pi{e: Mehmed Slezovi}

Novi Pazar - Srbija i Crna
Gora izgubile su kredibilitet da
vladaju Sand`akom i da raspi-
suju i odr`avaju izbore na pro-
storu Sand`aka dok se ne rije{i
status ove regije, poru~io je
predsjednik Stranke demo-
kratske akcije (SDA) Sand`aka
Sulejman na nedavnom skupu
ove partije „Sand`ak na{a ku-
}a“ u punoj novopazarskoj ha-
li „Pendik“. Ugljanin je  pozvao
EU, Savjet Evrope, OEBS i dru-

ge me|unarodne organizacije
da organizuju me|unarodnu
konferenciju, kako bi se rije{io
status Sand`aka. „Ugljanin je
poru~io me|unarodnoj zajed-
nici da ispred nje postavlja pi-
tanje rje{avanja teritorijalnog
spora u vezi sa teritorijom San-
d`aka na koju nijedna dr`ava
ne pola`e pravo osim gra|ana
Sand`aka“, saop{teno je iz
SDA Sand`aka. U saop{tenju
se navodi da je Ugljanin na

skupu pozvao sve gra|ane
Sand`aka da podr`e borbu te
partije i da se zajedno izbore za
„slobodu i prava svog naroda“.
Pored predsjednika Stranke na
skupu su govorili i Ahmedin
[krijelj, Generalni sekretar
SDA Sand`aka, Edib Kajevi},
predsjednik Glavnog odbora
Stranke, Enis Imamovi}, na-
rodni poslanik SDA Sand`aka
i Mirza Hajdinovi}, ~lan Nad-
zornog odbora. S. D.

„Oni, 
Bo{njaci u 

Sand`aku, stalno 
`ive u o~ekivanju da }e

ih neko najru`nije 
povrediti...“

SDA: Me|unarodna
konferencija za Sand`ak

Beograd, Novi Pazar - Posla-
nik Socijaldemokratske partije
Srbije (SDPS) Muamer Ba~evac
pitao je nedavno u Skup{tini Sr-
bije Ministarstvo pravde za{to
se devet meseci ne pokre}e po-
stupak o nesre}i u kojoj je pogi-
nuo student iz Novog Pazara
Ernad Bakan (19). Bakan, stu-
dent Visoke zdravstvene {kole
u Zemunu, stradao je po~et-
kom marta kada ga je, na pe-
{a~kom prelazu, u Ulici cara
Du{ana udario automobil ko-
jim je upravljao Ivan M. (19).
„Ako ve} 237 dana traju predis-
tra`ne radnje o slu~aju ~iji sni-
mak je objavljen na svim porta-
lima, koliko }e trajati samo su-
|enje“, pitao je Ba~evac.

Bili su aktivni i poslanici
Stranke pravde i pomirenja. Li-
der ove partije Muamer Zukor-
li} je, tokom rasprave o predlo-
gu bud`eta za narednu godinu
u Skup{tini Srbije, istakao da
va`no da se prona|e mogu}-
nost finansiranja mladih, po-
sebno bra~nih parova, prilikom
pokretanja biznisa, kroz finan-
sijske intervencije ili beskamat-
ni kredit. „Ukoliko mladom ~o-
vjeku koji pokre}e biznis date
odre|enu pozajmicu, vi ga za-
pravo time obavezujete odgo-
vorno{}u da upotrebi sve sop-
stvene potencijale kako bi taj bi-
znis uspio“, rekao je Zukorli}.
Drugi poslanik SPP Jahja Fe-
hratovi} pozvao je dr`avu da re-
alizira planirane projekte na
podru~ju Sand`aka, isti~u}i da

su gra|ani na ivici strpljenja jer
„gdje nema dobre infrastruktu-
re, nema ni investitora“. 

U danu predvi|enom za po-
slani~ka pitanja u Skup{tini Sr-
bije lider Srpske radikalne stran-
ke (SRS) Vojislav [e{elj je pitao
{ta }e nadle`ni preduzeti povo-
dom sastanka i najavljenog
udru`ivanja kandidata za pre-
mijera Kosova Aljbina Kurtija i
predsednika SDA Sand`aka Su-
lejmana Ugljanina. „Kakva je re-
akcija Vlade na ranije izjave
Ugljanina da su Srbi za sve krivi,
da su po~inili genocid, da su krv-
nici, s obzirom da to slu{amo od
2014. godine od kad on vi{e nije
ministar“, pitao je [e{elj.

Predsednik SDA Sand`aka dr
Sulejman Ugljanin sa saradnici-
ma nedavno je posetio Albina
Kurtija predsednika Pokreta Sa-
moopredjeljenje i mogu}eg bu-

du}eg premijera Kosova. Kako je
saop{tila SDA „predsjednici
Ugljanin i Kurti saglasili su se da
saradnju izme|u Sand`aka i Re-
publike Kosovo, SDA Sand`aka i
Pokreta Samoopredjeljenje u na-
rednom periodu treba dalje pro-
dubiti i konkretizovati“. Ugljanin
je, dodaje se u saop{tenju, upo-
znao doma}ine sa politi~kom si-
tuacijom u Sand`aku, diskrimi-
natorskom srpskom dr`avnom
politikom koja se sprovodi nad
gra|anima Sand`aka i ~injeni-
com da zlo~ini po~injeni nad Bo-
{njacima do danas nisu rije{eni.
„Tako|er, upoznati su sa zahtje-
vom za uspostavljanje specijal-
nog statusa za Sand`ak, kao traj-
nim i stabilnim mehanizmom za
uspostavljanje regionalne stabil-
nosti i saradnje me|u dr`avama
i narodima na Balkanu“, poru-
~uje SDA. S. B. 

Poslani~ka pitanja i rasprava o bud`etu u Skup{tini Srbije 

Ba~evac pita za Bakana, 
[e{elj za Ugljanina i SDA 

Pitanje za Ministarstvo 
pravde: Muamer Ba~evac 

„Sand`ak na{a ku}a“ 
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - „Grad }e nastaviti da ula-
`e u stvaranje {to boljih uslova u razvoj
odeljenja O[ „Desanka Maksimovi}“
koja poha|aju u~enici sa smetnjama u
razvoju. Uz podr{ku prijatelja Novog
Pazara nastojimo da obezbedimo sve {to
je potrebno u radu u~enika ali i njihovih
pratilaca. Generalno, iz godine u godinu
sve vi{e ula`emo u obrazovanje“, kazao
je gradona~elnik Novog Pazara Bi{evac,
koji je nedavno sa saradnicima posetio
ovu {kolu. \acima su uru~eni ra~unari
koje je donirao privrednik iz Turske. Za-
hvaljuju}i Centru de~jih letovali{ta, 29
|aka sa smetnjama u razvoju }e, uz svo-
je pratioce besplatan odmor.

Iz {kole „Desanka Maksimovi}“ po-
ru~uju da je za njih saradnja sa Gra-
dom pozitivno iskustvo, a da je „gra-
dona~elnik jedan od retkih ljudi koji
podr{ku deci ne do`ivljava kao posao.
Zadovoljni su i saradnjom sa Centrom
iz Beograda, svojim dugogodi{njim

partnerom. „Centar de~jih letovali{ta
sa Novim Pazarom preko turisti~ke or-
ganizacije „Dest“ sara|uje dugi niz go-
dina. Promovi{emo odmarali{ta speci-

jalizovana za  boravak dece, u kojima
im je obezbe|eno poha|anje nastave u
prirodi, ali i prostor za odmor i opora-
vak. Drago nam je {to podr{kom deci

iz O[ „Desanka Maksimovi}“ mo`emo
da potvrdimo svoju humanost“, istakla
je Tanja Santra~, direktorka „Centra
de~jih letovali{ta“. S. D. 

U DVE RE^I

REKONSTRUISANA OSNOVNA 
[KOLA „VUK KARAD@I]“

Priboj - Ovih dana uspe{no su zavr{e-
ni radovi na popravci oluka, strehe i dela
fasade na zgradi O[ „Vuk Karad`i}“. U pi-
tanju je zgrada tzv. stare {kole koja je gra-
|ena pre vi{e od 60 godina, a zbog dotra-
jalih i o{te}enih oluka do{lo je do obru{a-
vanja i dela betonske strehe, otpadali su i
delovi fasade, pa je bezbednost u~enika
bila dovedena u pitanje, saop{tava priboj-
ska informativna slu`ba. Sredstva od 1,5
miliona dinara bez PDV-a obezbe|ena su
u bud`etu op{tine Priboj. U O[ „Vuk Kara-
d`i}“ {koluje se vi{e od 350 u~enika. 

FESTIVAL NAUKE I KULTURE
Novi Pazar - Dr`avni univerzitet u No-

vom Pazaru sutra organizuje Festival nau-
ke, u skup{tinskoj sali Grada Novog Paza-
ra. Cilj manifestacije je da na zanimljiv na-
~in lokalnoj zajednici prezentuje postignu-
}a  nauke i kulture. Festival nauke i kultu-
re odr`ava se pod sloganom „Obrazovanje
je zlatni klju~ slobode“. Zanimljiv i razno-
vrstan program namenjen je u~enicima
osnovnih i srednjih {kola i gra|anima No-
vog Pazara. [ef Departmana za filolo{ke
nauke, doc. dr Aleksandra Popin ka`e da }e
ove godine u realizaciji festivala u~estvo-
vati oko 130 studenata, nastavnika i asi-
stenata sa skoro svih studijskih programa.
„Ve}ina aktivnosti je interaktivnog tipa u
vidu izlo`bi, takmi~enja, radionica, kvizo-
va. Posetioci }e mo}i da biraju najlep{u
gra|evinu Novog Pazara, da daju predlog
kako bi grad mogao da se ulep{a, osavre-
meni, sazna}e ne{to o istorijatu afroame-
ri~ke muzike, mo}i }e da u~estvuju u psi-
holo{kom tuma~enju de~ijih crte`a, vide-
}e izlo`bu retkih biljaka i `ivotinja i aktiv-
no }e mo}i da u~estvuju u eksperimenti-
ma“, rekla je Popin 

DELEGACIJA BNV U BRODAREVU
Novi Pazar - Delegacija Bo{nja~kog

nacionalnog vije}a predvi|ena predsedni-
com dr Jasminom Curi} posetila je Osnov-
nu {kolu „Svetozar Markovi}“ u Brodarevu
i tom prilikom podelila besplatne ud`beni-
ke za nastavu na bosanskom jeziku. U~eni-
ci osnovne {kole u Brodarevu, koji su druga
generacija koja poha|a celokupnu nastavu
na bosanskom jeziku,  dobili su besplatne
ud`benike za drugi razred osnovne {kole
kao i {kolski pribor. Osnovnoj {koli „Sveto-
zar Markovi}“ donirano je i devet tabli i je-
dan laptop ra~unar. Nabavku nastavnih
sredstava finansiralo je Bo{nja~ko nacio-
nalno vije}e u okviru programa afirmacije i
promocije nastave na bosanskom jeziku u
op{tini Prijepolje. Predsednica BNV dr. Ja-
smina Curi} rekla je da je podela besplatnih
ud`benika {kolama koje su u nastavi na bo-
sanskom jeziku, jedan od napora Bo{nja~-
kog nacionalnog vije}a da obrazovanje na
bosanskom jeziku bude kvalitetno i okre-
nuto ka usavr{avanju, ali i razumevanja za
zahtevne ekonomske okolnosti u kojima se
nalaze roditelji u~enika u Sand`aku.

VO]E, POVR]E, MLEKO ZA [KOLE
Bijelo Polje - Ministarstvo poljopri-

vrede i ruralnog razvoja po~elo je 5. no-
vembra realizaciju Programa vo}e, povr}e,
mlijeko i mlje~ni proizvodi za {kole, koji
ima za cilj pobolj{anje prehrambenih na-
vika djece i promociju zdravih stilova ̀ ivo-
ta kod najmla|ih generacija. Od nedavno
su u taj projekat uklju~ene i dvije osnovne
{kole iz Bijelog Polja. Kako je saop{teno iz
Op{tine Bijelo Polje, predstavnici Ministar-
stva poljoprivrede posjetili su O[ „Marko
Miljanov“, kojima se direktorica Jasmina
Kali} zahvalila na prilici, {to je ova {kola
odabrana da u~estvovati u ovom novom i
sjajnom programu. „Prije 20 dana po~ela
je raspodjela zdrave u`ine deci od prvog
do petog razreda i uklju~eno je 457 u~eni-
ka. Danas smo prisustvovali takvoj aktiv-
nosti u na{oj {koli. Nastavni kadar vodi ra-
~una da kod djece razvija svijest o zdravom
na~inu `ivota. Aktivnosti iz ovog projekta
bi}e nastavljene i kroz ostala odjeljenja i
nadamo se da }e i ostale {kole biti uklju~e-
ne u projekat“, zaklju~ila je Kali}.

Poseta u~enicima sa 
smetnjama u razvoju

Novi Pazar - Svetski vice{am-
pion na 800 metara, atleti~ar Bo-
sne i Hercegovine Amel Tuka po-
setio je Novi Pazar, trenirao u
ovom gradu koji ima zna~ajnu
atletsku tradiciju i  razgovarao sa
gradona~elnikom Nihatom Bi-
{evcem i selektorom reprezenta-
cije Srbije Edinom Zukovi}em. 

„Imam mnogo prijatelja u Srbi-
ji, posebno u Novom Pazaru. Tu su
moje kolege jo{ iz juniorskih dana,
zajedno smo delili stazu. Ljudi su
ovde topli i uvek rado do|em da
osetim srda~nu dobrodo{licu.
Atletska staza je odli~na, a osim za
vrhunsko, postoje i sjajni uslovi za
rekreativno tr~anje, koje je sve za-
stupljenije u celom regionu“, kazao
je Tuka. „Posle neophodnog od-
mora, sad sam u ~etvrtoj sedmici
priprema za narednu sezonu. Tu je sve
podre|eno Olimpijskim igrama u Toki-
ju, a potom sledi Evropsko prvenstvo u
Parizu. Mo`da malo budem tr~ao i dvo-

ranu, da bih zadr`ao takmi~arski duh.
Ova godina je bila duga i naporna, moje
finale na 800 metara u Dohi odr`ano je
1. oktobra“, dodao je on.

Gradona~elnik Novog Paza-
ra Bi{evac izrazio je zadovoljstvo jer je
upoznao zvani~no najboljeg atleti~ar
Balkana, osvaja~em evropskih i svet-

skih medalja. „Izuzetan je sporti-
sta i ~ovek, pravi uzor mladima.
Saznao sam da je relativno kasno
po~eo da se bavi atletikom, tek sa
18 godina. To dokazuje da ~ovek,
ako ima `elju, uvek mo`e do vr-
hunskih rezultata“, naveo je Bi{e-
vac. On je dodao  da je Novi Pazar
grad sporta, a da je u Srbiji i u regi-
onu posebno prepoznatljiv po

atletici. „Razgovarali smo o
uslovima za trening i

putu koji je pre{ao od
po~etka karijere do
danas. On je jedan
od omiljenih spor-
tista u Novom Pa-
zaru i izuzetan ~o-

vek, {to je i cilj ba-
vljenja sportom. Mi

stvaramo uslove da se
mladi bave sportom i budu

poput Tuke, najbolji ambasadori svog
grada i svoje dr`ave“, zaklju~io je gra-
dona~elnik Novog Pazara. S. D. 

Novopazarci duguju 740
miliona za komunalije 

Najve}i dug
za vodu 

Novi Pazar - Ukupan dug gra|ana Novog
Pazara za vodu, sme}e i grejanje je oko 740 mi-
liona dinara, saznaje Sto plus radio u tim komu-
nalnim preduze}ima. Najve}i deo ~ine nepla}e-
ni ra~uni za utro{enu vodu, jer JKP „Vodovod i
kanalizacija“, trenutno od gra|ana i privrede
potra`uje oko 352 miliona dinara.

Ovo preduze}e je samo u prvih deset mese-
ci ove godine gra|anima fakturisalo oko 179
miliona dinara, a naplatilo je 131 milion. Za od-
no{enje sme}a Novopazarci JKP „Gradska ~isto-
}a“ duguju oko 270 miliona dinara, {to je za os-
am miliona manje u odnosu na isti period od
pre dve godine. Novopazarci Gradskoj toplani
trenutno duguju 118 miliona dinara, nakon {to
su uspeli da podignu naplatu ra~una za 90 od-
sto. Direktor ovog preduze}a Vladimir Marinko-
vi} zadovoljan je ovogodi{njom naplatom du-
govanja, koje je u prvih deset meseci ove godi-
ne iznosilo 54 miliona. S. D. 

Protiv nasilja u porodici
Novi Pazar - Na Me|unarodni dan

borbe protiv nasilja nad `enama,
predavanjem o ulozi zdravstvenih
ustanova u borbi protiv nasilja u po-
rodici u Medicinskoj {koli „Dva he-
roja“ i u Novom Pazaru je po~ela
kampanja „16 dana aktivizma u
borbi protiv nasilja nad `enama“.
Koordinator svih aktivnosti u okvi-
ru ove kampanje je gradski Savet za
ravnopravnost polova i jednake mo-
gu}nosti.

Prepoznavanje rodno zasnovanog
nasilja u zdravstvenim ustanovama,
bila je tema ovog predavanja, a spe-
cijalista sudske medicine, primarijus
dr Fehim Jukovi} je rekao da bi nad-
le`ni trebalo da porade na mehani-
zmima za{tite, jer broj `ena `rtava
nasilja se ne smanjuje. 

„Statistika je neumoljiva zato {to
svake godine imamo novi broj slu-
~ajeva nasilja u porodici. Sve vi{e se
govori o nasilju, ali nikako ta crna
brojka da padne. O~igledno treba
poraditi na mehanizmima za{tite
`ena“, izjavio je primarijus dr Fehim
Jukovi}.

Predavanje je organizovala Medi-
cinska {kola „Dva heroja“ u saradnji
sa Slu`bom za patologiju Op{te bol-
nice Novi Pazar. „@elja nam je bila da
|aci direktno ~uju od lekara, kod ko-
jih se obi~no javljaju ̀ ene, djeca ili bi-
lo ko ko je do`iveo neki oblik nasilja,
da se deca upoznaju sa kakvim se
problemima susre}u svi oni koji su
do`iveli neki vid nasilja“, rekla je di-
rektorka Medicinske {kole „Dva he-
roja“ [erifa Preljevi}. Predsednica

gradskog Saveta za ravnopravnost
polova i jednake mogu}nosti Banina
Muderizovi} je najavila da u ovoj
kampanji u~estvuju sve gradske in-
stitucije, koje }e na razli~ite na~ine
dati doprinos obele`avanju „16 dana
aktivizma u borbi protiv nasilja nad
`enama“.

„Ima}emo priliku da ~ujemo {ta
se do sada uradilo po pitanjima na-
silja, ljudskih prava, opakih bolesti
itd. Ono {to je najbitnije, sazna}emo
koje su to preventivne mere za su-
zbijanje raznih devijacija u dru{tvu,
na ulici, u porodici“, kazala je Mude-
rizovi}. Rezolucijom Ujedinjenih na-
cija od 1999. godine 25. novembar se
obele`ava kao Me|unarodni dan
borbe protiv nasilja nad `enama.

S. D. 
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Atleti~ar Amel Tuka u Novom Pazaru

„Ljudi su ovde 
topli i uvek rado 

do|em da osetim
srda~nu dobrodo{licu“,

rekao je najbolji
atleti~ar Balkana 
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Nova Varo{ - Dom kulture „Jovan To-
mi}“ obradovao je pozori{nim sadr`aji-
ma i najmla|e Novovaro{ane. Polaznici
Pred{kolske ustanove i mla|i osnovci
u`ivali su u predstavi „Pepeljuga“, koju
su izveli ~lanovi gluma~kog ansambla
„Teatar 91“ iz Aleksinca. 

Ova verzija bajke nad bajkama, u adap-
taciji Igora Bojovi}a i re`iji Branka Popo-
vi}a, odu{evila je novovaro{ke mali{ane.

Bila je to jo{ jedna pozori{na magija za de-
cu, a kako i ne bi bila jer su pored slavne
junakinje, tu i lepi princ, {e}erna vila i dru-
gi `ivopisni likovi. Deca su posebno bila
odu{evljena predivnim kostimima, kao i
belim napuderisanim licima glumaca, ko-
jima je na simboli~an na~in jasno napra-
vljena razlika izme|u dobra i zla. 

Bio je ovo, ina~e, prvi susret mla|a-
nog novovaro{kog gledali{ta i glumaca iz

Aleksinca, koji su zaslu`eno bili nagra|e-
ni iskrenim aplauzima. Predstavu karak-
teri{e i odli~na interakcija junaka na da-
skama `ivot zna~e i publike, a svojim
gluma~kim ume}em izdvojili su se Ni-
nu{ka Stojanovi}, Stevan Zaravi}, Jelena
Tomi}, Bojan Cvetkovi} i Slobodanka
@ivkovi}. R. P. 

Nova Varo{ - Savet za rodnu ravno-
pravnost Nove Varo{i organizovao je ne-
davno studijsko putovanje za 15 `ena iz
zlatarskog kraja. Novovaro{anke su obi-
{le Vrnja~ku Banju i okolinu, a tokom
dvodnevne posete imale su priliku da se
upoznaju sa primerima dobre prakse i
`enama koje su se ekonomski osna`ile
preuzimaju}i inicijativu na svojim poljo-
privrednim imanjima, turisti~kim i seo-
skim doma}instvima, kao i sopstvenom
odnosno porodi~nom biznisu. 

- Studijsko putovanje je zavr{na aktiv-
nost koju Savet za rodnu ravnopravnost
realizuje u okviru projekta „Klju~ni koraci

ka rodnoj ravnopravnosti“ sa ciljem eko-
nomskog osna`ivanja `ena na selu. Pro-
gram sa oko 500.000 dinara finansiraju
Vlada Srbije i Agencija ujedinjenih nacija
za rodnu ravnopravnost (UN WOMEN) -
ka`e predsednica lokalnog Saveta za rod-
nu ravnopravnost Gordana Khouitar i isti-
~e da su u~esnice tokom posete Vrnja~koj
Banji dobile korisne savete od tamo{njih
`ena kako se posti`e uspeh na polju turi-
zma, poljoprivredne proizvodnje, predu-
zetni{tva u razli~itim granama...

Novovaro{anke su naro~ito pozitivne
utiske imale nakon obilaska jedne od
najve}ih vinarija u zemlji - „Grabar“, kao

i etno-sela „Strapari“. Ina~e, op{tinski
Savet za rodnu ravnopravnost priklju~i-
}e se, na preporuku nacionalnog Koor-
dinacionog tela, globalnoj kampanji „16
dana aktivizma protiv nasilja nad `ena-
ma i decom“, koja se ove godine obele`a-
va u vi{e od 100 zemalja sveta. 

- Tokom decembra }e ispred zgrade
mati~ne Biblioteke svetliti jedna sijalica
narand`aste boje, koja bi kao simbol sve-
tle i optimisti~ne budu}nosti, trebalo da
skrene pa`nju javnosti na ovaj goru}i
problem u dru{tvu, odnosno da je nasi-
lje nad `enama i decom nedopustivo -
dodaje Khouitar. R. Popovi}

petak, 29. novembar 2019.IV V

De~ji hor i 
Pljevaljski
tambura{i 

Dom kulture „Jovan Tomi}“ }e i to-
kom decembra prirediti brojne kultur-
no-zabavne programe namenjene de-
ci. Prvi u nizu je zajedni~ki koncert ho-
ra Pred{kolske ustanove „Eko bajka“ iz
Pljevalja i ~uvenih „Pljevaljskih tambu-
ra{a“, u utorak 10. decembra, sa po~et-
kom u 10 sati. Bi}e ovo prvi susret no-
vovaro{ke publike i pljevaljskih mla|a-
nih peva~a iz „Eko bajke“, koji su, ina-
~e, nezaobilazni u~esnici gotovo svih
tamo{njih kulturnih manifestacija.
Hor broji preko stotinu dece, a u radu
im osim vaspita~a ove ustanove, po-
ma`u i tambura{i ve} afirmisanog or-
kestra iz Pljevalja. 

KULTURA

Nova Varo{ - Prvakinje beogradskog
glumi{ta Nada Blam i Mina Lazarevi}
odu{evile su gledaoce predstavom „Cr-
veni {e{ir“, nedavno izvedenoj na sceni
novovaro{kog Doma kulture. Re~ je o
komediji Ratka Papi}a koju je re`irao Di-
mitrije [a{i}. 

Predstava je nastala na osnovu istini-
tih pri~a o dvema poznatim beograd-
skim glumicama. Njihove dugo ~uvane
tajne ni do danas nisu u potpunosti obe-
lodanjene, iako intrigiraju javnost. Pri~a
je u su{tini komi~na, ali istovremeno tu-

`na i skandalozna, jer razotkriva svo li-
cemerje, sujetu, pa i dekadenciju u pre-
stoni~kim umetni~kim krugovima. Ko-
mad karakteri{e sistem spojenih sudova,
koji je prvobitno naveo tekstopisca da
svoju komediju nazove „Spojeni sudovi“,
ali je od te namere odustao jer bi, kako
ka`e, kolege prepoznale o kojim gluma~-
kim divama se radi. 

- Komi~ne, ali i tu`ne scene ̀ ivota dve
junakinje, u ovom slu~aju umetnice, po-
kre}u brojna pitanja koja se odnose na
ljubav. Ko smo mi jedni drugima - su-

Nova Varo{ - Kulturno-umetni~ko
dru{tvo Doma kulture „Jovan Tomi}“ i
estradni umetnik Milan Topalovi} prire-
dili su Novovaro{anima muzi~ko ve~e za
pam}enje. Re~ je o zajedni~kom koncer-
tu ovog poznatog peva~a, Folklornog an-
sambla i Narodnog orkestra Doma kul-
ture, koji je po nazivom „Jesen u mom
sokaku“ odr`an pre desetak dana u pre-
punoj sali ovda{njeg hrama kulture. 

Topalko u svom zavi~aju nije nastupao
ve} {est godina {to je bio dovoljan motiv da
pred svojim zemljacima nakon du`e pau-
ze ponovo zapeva svoje i tu|e velike folk-
hitove , kao i najlep{e muzi~ke bisere tradi-
cionalne narodne muzike. Na zadovoljstvo
brojne publike, Milan Topalovi} otpevao je
te ve~eri sjajne numere poput „Ne kuni
me, ne ru ì me, majko“, „Jesen u mom so-
kaku“, „Zorice, Zoro moja“, „Pukni zoro“,
„Ru`o rumena“, „Tra`i}u ljubav novu“, a
za svoje maestralno izvo|enje i peva~ko
ume}e, Novovaro{ani su ga nagradili bur-
nim aplauzima. Posebno odu{evljenje iza-
zvala je Topalkova autorska numera „Za-
vet“, ina~e, pobedni~ka pesma na Grand
festivalu 2009. Topalko se muzikom bavi
od ranog detinjstva, ali {iroj javnosti posta-
je poznat u~e{}em u popularnom muzi~-
kom takmi~enju „Zvezde Granda“, na ko-

jem je 2008. glasovima publike osvojio
drugo mesto i zna~ajan anga`man u
Grand produkciji, ~iji je ~lan i danas. 

Publika ni{ta manje nije bila odu{evljena
ni nastupom mladih igra~a - ~lanova Fol-
klornog ansambla KUD-a Doma kulture

„Jovan Tomi}“, koji trenutno okuplja preko
200 ~lanova, uzrasta od {est do 20 godina.
Najmla|i polaznici ovda{njeg kulturno-
umetni~kog dru{tva, ina~e, polaznici [kole
folklora, predstavili su se koreografijom „[u-
madija“, dok su ~lanovi drugog ansambla

Prijepolje - U organizaciji Saveza
in`enjera i tehni~ara Srbije i Udru`e-
nja in`enjera Polimlja u prijepolj-
skom Muzeju otvorena je izlo`ba „Od
Tehni~arske dru`ine do savremenog
udru`enja“. 

Izlo`bu je otvorio dr Igor Mari},
predsednik Savez in`enjera i tehni~a-
ra Srbije i naglasio da je cilj da {ira pu-
blika vi{e sazna o radu udru`enja,
razvoju in`enjerstva i tehni~kih nau-
ka u Srbiji od 1868. godine.

Posetioci imaju priliku da se kroz
veliki broj dokumenta i fotografija iz
raznih izvora i arhiva upoznaju sa
istorijskim putem ne samo tehni~ke

struke i ovog udru`enje, ve} i prosto-
ra biv{e Jugoslavije. 

Do sada je izdato vi{e od 40 stru~-
nih ~asopisa i publikacija, a udru`enje
gradu u kojem organizuje izlo`bu po-
klanja izdanja koja je {tampalo u po-
slednjih pet godina. 

Prikazan je i film o Savezu in`enje-
ra i tehni~ara Srbije, a nakon projek-
cije istori~ar umetnosti iz U`ica Dra-
gi{a Milosavljevi} odr`ao je predava-
nje na temu „Tradicionalno graditelj-
stvo Polimlja“.

I. H. D.

Bijelo Polje - Programom ure|enja
prostora naredne godinu u bjelopoljskoj
op{tini }e biti ulo`eno 61.772.500 evra,
re~eno je na javnoj raspravi povodom
nacrta tog dokumenta. Predstavljaju}i
nacrt programa sekretarka Sekretarija-
ta za finansije Alida Nuhod`i} podsjeti-
la je da je op{tinski bud`et od 15,5 mili-
ona evra, {to je u odnosu na ovu godinu
manje za oko 300 hiljada evra.

„Teku}i bud`et planiramo u iznosu
od 11,3 miliona, a kapitalni u iznosu od
4,1 milion evra. Najve}i dio sredstava
bi}e opredijeljen iz Uprave javnih rado-
va, 27,3 miliona i Uprave za saobra}aj,
14,5 miliona evra. Iz kapitalnog bud`e-
ta Op{tine za projekte }e biti utro{eno
3,6 miliona evra, a iz operativnog mi-
lion. Za projekte koje finansira CEDIS
izdvaja se oko dva miliona, pet miliona
od donacija Svjetske banke i dva od
drugih donacija“, kazala je Nuhod`i}.
U lokalnu infrastrukturu bi}e ulo`eno
ukupno 23,8 miliona evra.

Za hidroenergetske objekte planirano
je 1, 9 miliona evra, dok 1,1 milion eura
ide na vodovode (izgradnja vodovoda
Obrov, Babi}a brijeg, Bistrica, te nasta-
vak izgradnje Zminac, Dobrakovo, Pavi-
no polje, od ~ega se najvi{e ula`e u vodo-

vod Zaton, 600 hiljada eura). Op{tina
planira brojne projekte, me|u kojima iz-
gradnju stambenih objekata u Nedaku-
sima, {etali{ta od Vatrogasne do Doma
zdravlja sa izgradnjom kolektora, ure|e-
nje izleti{ta u Bistrici, trotoara u Toma-
{evu, javnog toaleta u gradskoj zoni..

Uprava javnih radova finansira}e
nastavak radova na rekonstrukciji mo-
stova na regionalnom putu R10, nasta-
vak radova na valorizaciji planine Bje-
lasice i u valorizaciju \alovi}a pe}ine.
Pola miliona }e biti ulo`eno u izgrad-
nju O[ „Du{an Kora}“ a 200 hiljada za
fiskulturnu salu u O.[. „Pavle @i`i}“.
Za izgradnju glavnog cjevovoda od iz-
vori{ta Bistrice do nove hlorne stanice
Uprava }e utro{iti 1,2 miliona evra.

U Bijelom Polju }e po~eti rekon-
strukcija ̀ eljezni~kih stajali{ta u Ravnoj
rijeci i Lje{nici 200 hiljada. Za izgradnju
postrojenja otpadnih voda, ukupne vri-
jednosti 5,6 miliona, u narednoj godini
}e biti ulo`eno milion evra. O~ekuje se i
izgradnja sanitarne deponije „^elinska
Kosa“, za {ta }e biti potro{eno 2,4 mili-
ona evra, a za regulacija rijeke Lim u
gradskoj zoni - izgradnja obaloutvrda
ukupna vrijednost investicije bi}e ~etiri
miliona evra. C. D.

Beograd - Bojan Cveji}, izvr{ni direk-
tor i glavni i odgovorni urednik portala
lista Danas, Sonja Stojanovi} Gaji}, ~la-
nica Upravnog odbora Beogradskog
centra za bezbednosnu politiku, i Alek-
sandar Ivanovi}, direktor udru`enja gra-
|ana Monitor iz Novog Pazara, ovogodi-
{nji su dobitnici priznanja „Li~nost godi-
ne“ Misije OEBS u Srbiji.

Nagrada „Li~nost godine“ odaje pri-
znanje gra|anima Srbije koji svojim ra-
dom doprinose promociji vrednosti te
misije, a teme ovogodi{nje nagrade su
mladi u kontekstu unapre|enja bezbed-
nosti i stabilnosti u regionu i va`nost
prilago|avanja promenama. [ef Misije
OEBS u Srbiji Andrea Oricio istakao je

da je Misija ove godine ulo`ila napor u
razvoj nove medijske strategije kao sred-
stva kojim }e se obezbediti medijska slo-
boda, etika, profesionalizam i pismenost
i dodao da bezbednost novinara ostaje
prioritet. 

„Sve na{e aktivnosti su zasnovane na
principu rada sa mladima i za mlade, po-
sebno u oblasti bezbednosti, ljudskih
prava, slobode medija i vladavine prava.
Iste vrednosti uticale su na na{ izbor za
ovogodi{nju nagradu „Li~nost godine“.
Ovom nagradom odajemo priznanje po-
jedincima ~iji rad odra`ava principe ko-
je zastupa OEBS“, objasnio je Oricio na
sve~anoj dodeli nagrada u beogradskom
hotelu Hajat. S. B. 

parnici ili partneri, da li stvarno re~ o lju-
bavi ili, pak, pomalo i o mr`nji, da li je ̀ i-
vot smeh do suza ili suze do smeha - po-
ku{ao je u predstavi da odgonetne redi-
telj Dimitrije [a{i}. 

Sude}i po reakciji publike, u tome je i
uspeo, zahvaljuju}i kako dobroj re`iji i
tekstu, tako i odli~noj glumi Mine Laza-
revi} i Nade Blam, koje je gledali{te na-
gradilo velikim aplauzima. Predstava
„Crveni {e{ir“, ina~e, ima dug pozori{ni
`ivot i ve} {est godina unazad puni sale
{irom Srbije. R. P. 

OEBS dodelio nagrade
„Li~nost godine“

Laureati: Aleksandar Ivanovi}, Sonja Stojanovi} Gaji} i Bojan Cveji}

Intrigantna pri~a o dve gluma~ke dive: Sa pozori{ne scene Doma kulture  

Bajka nad bajkama odu{evila mali{ane: Iz predstave 
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Sekretarka Sekretarijata za finansije Alida Nuhod`i}

Za ure|enje Bijelog 
Polja skoro 62 miliona

Najve}i dio sredstava bi}e opredijeljen iz Uprave 
javnih radova, 27,3 miliona i Uprave za saobra}aj, 

14,5 miliona evra

Studijsko putovanje u organizaciji novovaro{kog Saveta za rodnu ravnopravnost 

Primeri dobre prakse i ̀ enske inicijative 

Korisni saveti i dru`enje: Aktivistkinje 
novovaro{kog Saveta u Vrnja~koj Banji 

Aplauzi za ovda{nje
folklorce: „Igre iz 
novovaro{kog kraja“ 

Nada Blam i Mina Lazarevi} u predstavi „Crveni {e{ir“

Pri~a o ljubavi i mr`nji 
Komad po tekstu Ratka Papi}a re`irao Dimitrije [a{i} 

„Novi Pazar
sevdah fest“ 

Novi Pazar - U organizaciji hora
„Isa-beg“ i Kulturnog centra i pokro-
viteljstvom grada, u Novom Pazaru
je odr`an peti „Novi Pazar sevdah
fest“. Publici su se predstavili mladi
izvo|a~i sevdaha iz Novog Pazara,
susednih op{tina i iz Bosne i Herce-
govine.

„Peti jubilarni sevdah fest ispu-
nio je svoju misiju, jer sve vi{e mla-
dih po~inje da se bavi ovom vrstom
muzike“, rekao je ispred KUD-a
„Isa-beg“ Elvir Bogu}anin za
RTVNP. Bosanski sevdah u izvedbi
fojni~anskog vokalnog ansambla
„Srma“, odu{evio je publiku. A tra-
dicionalna ljubaznost Novopazara-
ca je ne{to {to svim gostima postaje
najja~i utisak. „Do{li smo dan rani-
je. Ono {to nas je posebno dojmilo je
ta ljubaznost i gostoprimstvo ljudi iz
Novog Pazar“, rekla je ~lanica vokal-
nog ansambla „Srma“ iz Fojnice Ra-
zija Buharalija. S. D.

Limske
ve~eri
poezije

Minut 
}utanja 
za Lazara

Koncert je po~eo minutom }u-
tanja kako bi organizatori i svi pri-
sutni odali po~ast prerano premi-
nulom Lazaru Mijailovi}u iz prija-
teljskog KUD „Ras“. Ovaj 15-godi-
{nji Novopazarac preminuo je pod
jo{ nerazja{njenim okolnostima,
na zabavi prijatelja. 

„Tehni~ari“ u prijepoljskom Muzeju 

Od dru`ine do udru`enja 

Upoznavanje publike sa istorijom 
tehnike na jugoslovenskim 

prostorima: Otvaranje izlo`be 

Koncert Milana Topalovi}a i Kulturno-umetni~kog dru{tva Doma kulture 

„Jesen u mom sokaku“

Predstava „Pepeljuga“ u izvo|enju aleksina~kog „Teatra 91“

Pozori{na magija za decu 
Komad re`irao Branko Popovi}, u adaptaciji Igora Bojovi}a 

Priboj - Na konkurs 47. Limskih ve~eri poezije pristiglo je 48 ciklusa od po pet pesama iz 20 gradova
Srbije, Crne Gore i Bosne i Hercegovine. @iri u sastavu: dr prof. Jasmina Ahmetagi}, predsednik, i ~lanovi
dr prof. Svetlana Kalezi} Radonji} i mr Bojana Stojanovi} Rosi}, odabrao je pet najboljih ciklusa za zavr-
{no ve~e manifestacije.

Finalisti su: Damir Cami}, Gimnazija „30. septembar“ Ro`aje, Filip [ijan Kablar, Filolo{ka gimnazija Beo-
grad, Emilija Tasi}, Peta beogradska gimnazija Beograd, Aleksa Vili}, Karlova~ka gimnazija Sremski Karlovci,
Nemanja Gruji~i}, Valjevska gimnazija Valjevo. Tradicionalna pesni~ka manifestacija Limske ve~eri poezije
odr`a}e se 11, 12. i 13. decembra u pribojskom Domu kulture koji je i organizator manifestacije, dok je kao i
prethodnih godina pokrovitelj Op{tina Priboj, saop{tava pribojska informativna slu`ba. S. D. 

odigrali Igre iz Leskovca i „Pomoravlje“. Naj-
iskusniji i najstariji folklorci briljirali su u ko-
reografskim delima „Igre iz novovaro{kog
kraja“ i „Vla{ke igre“, uz odli~nu muzi~ku
pratnju Narodnog orkestra KUD-a DK, pod
upravom Erdila Rujevi}a. R. Popovi} 



Nova Varo{ - Turisti~ka ponu-
da novovaro{kog kraja promo-
visana je ovih dana na jo{ jednoj
zna~ajnoj sajamskoj manifesta-
ciji. Re~ je o Me|unarodnom
sajmu turizma i seoskog turi-
zma u Kragujevcu. 

Grad Kragujevac je Sajam or-
ganizovao 11. godinu zaredom,
a pod svodom tamo{nje sport-
ske hale „[umadija“  okupilo se
vi{e od sto  izlaga~a iz zemlje i
regiona. Me|u njima su bili ho-
telijeri, turoperateri, predstavni-
ci turisti~kih centara, regional-
nih i lokalnih turisti~kih organi-
zacija i agencija, kao i predstav-
nici vinarija, seoskih doma}in-
stava i vlasnici objekata u kate-
goriji narodne radinosti. Prirod-
ne lepote zlatarskog kraja, nje-
gove potencijale, sme{tajne ka-
pacitete, kulturno-istorijske
znamenitosti i gastronomske
specijalitete uspe{no su promo-
visali predstavnici novovaro{ke
Turisti~ke organizacije. 

- Na ovom Sajmu uspe{no se pred-
stavljamo ve} nekoliko godina. Lane je
TO „Zlatar“ u Kragujevcu  osvojila na-
gradu za najbolji promotivni materijal,
pre svega za kvalitetno odra|ene ~etiri
tematske bro{ure - „Zlatna idila zlatar-
skih sela“, „Zlatarenje“, „Zlatni
info“ i „Zlatne niti zlatar-
ske ba{tine“. Promotiv-
ni materijal je i to-
kom ovogodi{njeg
trodnevnog sajma
sa na{eg {tanda
„planuo“ vrlo brzo,
a posebno nas ra-
duje ~injenica da su
Kragujev~ani sve vi{e
zainteresovani za od-
mor i boravak u novovaro-
{kom kraju  - ka`e direktor TO „Zla-
tar“ Branko Pucarevi} i isti~e da je turi-
stima iz ovog dela zemlje naro~ito pri-
mamljiva ideja da novogodi{nje i bo-
`i}ne praznike provedu na ovda{njoj
planinskoj lepotici, za veliki deo ljubi-
telja prirode i avantura  jo{ uvek nedo-
voljno poznate i istra`ene. 

Na {tandu TO „Zlatar“ ka`u da su

tako najvi{e upita imali  za aran`mane
za Novu godinu i predstoje}u zimsku
sezonu. Prednost su povoljne cene i za-
dovoljavaju}i kvalitet sme{taja, s tim
{to je Zlatar u deficitu sa objektima vi-

soke kategorije i de~jim odmarali-
{tima. Trenutno se raspola`e

sa maksimum  1.500 le`a-
jeva, a nedostaje nam

jo{ najmanje hiljadu
kreveta u kategorizo-
vanim objektima.  

Ovda{nji turisti~ki
poslenici su i ovog

puta iskoristili priliku
da na kragujeva~koj sa-

jamskoj manifestaciji us-
postave nove i u~vrste neke ra-

nije poslovne veze i kontakte od kojih
se u perspektivi o~ekuju konkretniji
efekti. Zlatarski kraj je u najboljem sve-
tlu predstavljen brojnim medijskim
ku}ama, a Sajam je bio prilika da se sa
kolegama iz zemlje i regiona  razmene
znanja i iskustva. Manifestaciju su
obele`ili i brojni stru~ni i zabavni sadr-
`aji. Broj posetilaca je ove godine, ka-

ko tvrde organizatori, bio rekordan jer
je na marginama skupa u hali „[uma-
dija“ uprili~ena promocija zdrave hra-
ne i zimnice. R. Popovi}

Prijepolje - Volonterskom akcijom
„Zasadi drvo“, koju su organizovali
Adria Media Group i DM drogerije-
marketi, uz podr{ku Mini-
starstva poljoprivrede, {u-
marstva i vodoprivrede
i JP „Srbija{ume“ po-
~elo je po{umljava-
nje veoma va`nog
podru~ja koje je pre
dve godine stradalo
u po`aru.  Re~ je o
povr{ini od 2,72 hek-
tra, na kojoj }e, prema

planu JP „Srbija{ume“ biti zasa|eno
6.000 sadnica crnog bora. Upravo su
stabla crnog bora izgorela u po`aru

2017. godine koji je zahvatio
deo brda Srijete`i odmah

iznad Vekufa. Pro{le
godine iskr~eno je su-
{eno i spaljeno drve-
}e, pa je ovaj veoma
strmi deo brda bez
~etinarskog drve}a

u proteklom periodu
bio podlo`an eroziji,

tako da je svaka obilnija

ki{a spirala zemlju i drvni materijal i
niz frekventni put koji vodi u nekoliko
sela, nosila direktno na glavne prije-
poljske saobra}ajnice koje su postajale
jezero zbog za~epljenih {ahti. 

Posle procene {umarskog inspek-
tora nisu uklonjena sva spaljena sta-
bla zbog opasnosti  da se pokrene ve-
lika stena, {to bi ugrozilo put, brojne
ku}e i muslimansko groblje u ovom
delu grada. Volonterskom akcijom
simboli~no je zapo~elo po{umljavanje
koje obavljaju radnici SZR „Bak“ iz
Ivanjice“. I. H. D.
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U DVE RE^I

USVOJEN REBALANS BUD@ETA TUTINA
Tutin - Odbornici Skup{tine op{tine Tutin usvojili su drugi rebalans bud`eta za teku}u go-

dinu, kojim je predvi|eno pove}anje prihoda za 55 miliona dinara. Posle ove izmene bud`et Tu-
tina za ovu godinu iznosi 1,59 milijardi dinara. Glasovima ve}ine usvojene su i odluke o utvr-
|ivanju prose~nih cena kvadratnog metra odgovaraju}ih nepokretnosti za porez na imovinu za
narednu godinu,  Plan za{tite i spasavanja u vanrednim situacijama, o stipendiranju najboljih
studenata i studenata slabijeg imovnog stanja, kao i Odluka o okon~anju postupka likvidaci-
je privrednog dru{tva „Sand`ak invest doo Leskova“. Odbornici opozicione Stranke pravde i
pomirenja (SPP) najvi{e primjedbi imali su na nenamensko tro{enja bud`etskih sredstava i
kako su rekli, veliki broj nerealizovanih projekata za koja su bila predvi|ena sredstva u bud`e-
tu za 2019. godinu.

HRANILI[TE ZA PTICE U SPECIJALNOM REZERVATU PRIRODE
Sjenica - Nadomak Sjenice, u Specijalnom rezervatu prirode na Pe{terskom polju, izgra-

|eno je hranili{te za ptice, le{inare i sisare, u okviru koga se nalazi i objekat iz kojeg se ove `i-
votinje mogu posmatrati, prou~avati i fotografisati. Iz op{tine Sjenica tvrde da je ovo najve}e
hranili{te za ptice u Evropi i da na ovaj na~in `ele, pre svega, da sa~uvaju za{ti}ene vrste. Me-
{tani ovog kraja sada imaju mogu}nost da prijave Rezervatu uginule `ivotinje, koje }e se po-
tom opremiti na hranili{te. Specijalni rezervat prirode Pe{tersko polje od pre ~etiri godine je,
na osnovu Uredbe Vlade Srbije, za{ti}eno podru~je prve kategorije me|unarodnog i nacional-
nog, odnosno izuzetnog zna~aja.

Uspe{na promocija novovaro{kog kraja u „srcu“ [umadije 

Zlatar na Sajmu 
turizma u Kragujevcu

Ugovor o ekolo{koj 
rekonstrukciji 

Termoelektrane Pljevlja
do kraja godine

Pljevlja - Elektoprivreda Crne
Gore (EPCG) trebalo bi do kraja go-
dine da zaklju~i ugovor sa konzor-
cijumom koji }e uraditi ekolo{ku
rekonstrukciju prvog bloka termoe-
lektrane (TE) Pljevlja, koji }e posao
zavr{iti u previ|enom roku, do
2022. godine, saop{teno je iz te
kompanije. Komisija EPCG je po-
~etkom novembra odlu~ila da je
najpovoljniju ponudu na tender za
taj projekat dostavio konzorcijum
koji ~ine kompanije Dec Internati-
onal, Bemax, BB Solar i Per-
monte. Vrijednost pro-
jekta ekolo{ke rekon-
strukcije je 54,5 mili-
ona evra, a konzor-
cijum je dostavio
ponudu od 54,4
miliona. 

„O~ekujemo da
}e sve prote}i bez te-
{ko}a i da }emo ve} do
kraja godine uspjeti da za-
klju~imo ugovor sa izvo|a~em ra-
dova koji }e posao zavr{iti kako je i
predvi|eno, do 2022. godine“, re-
kli su iz EPCG agenciji MINA.
Ekolo{kom rekonstrukcijom, pre-
ma njihovim rije~ima, sve emisije

i produkti sagorijevanja uglja i he-
mijskih procesa prilikom proiz-
vodnje elektri~ne energije bi}e sve-
deni na granice ispod dozvoljenih.
„Tako|e, znatno }e biti produ`en
radni vijek, pogonska spremnost i
pouzdanost rada Termoelektra-
ne“, istakli su iz kompanije.

Oni su naveli da }e, na osnovu
do sada odra|enog broja radnih sa-
ti, ulaganja u revitalizaciju opreme
i podizanje snage na generatoru do
225 megavati (MW) biti produ`en

radni vijek elektrane.
„Ekolo{kom rekon-
strukcijom prvog blo-

ka procjenjeno je da
}e termoenergetski
kompleks u Plje-
vljima (TEP-RUP)
bez te{ko}a raditi

narednih 20-30 go-
dina“, kazali su iz

EPCG . Oni su istakli da
termoenergetski kompleks

(TEP-RUP) u Pljevljima generi{e
1,2 hiljade radnih mjesta, a kao ba-
zni izvor elektri~ne energije Termo-
elektrana je izuzetno va`na sa sta-
novi{ta stabilnog rada elektroener-
getskog sistema. C. D. 

Vrijednost 
projekta ekolo{ke 
rekonstrukcije je 

54,5 miliona 
evra

U fokusu 
promocije lokalne

Turisti~ke 
organizacije 
predstoje}a 

zimska 
sezona       

Nadoknaditi stradalo u po`aru: Po{umljavanje 

Veliko interesovanje za novogodi{nje aran`mane: Sa {tanda TO „Zlatar“ 

Na povr{ini 
od 2,72 hektra 
prema planu 

JP „Srbija{ume“ 
bi}e zasa|eno 
6.000 sadnica 

crnog bora

Akcija po{umljavanja Prijepolja 

Vra}a se crni bor 



Novi Pazar - Po prirodi stvari, navi-
ja~i iz ljubavi prema voljenom klubu i
kad mu ide i kad mu ne ide, tu su da ga
uzdi`u, a najve}e rivale da potcene i
njihove najve}e uspehe {to je mogu}e
vi{e umanje. Tako stvari stoje, manje -
vi{e, na svim meridijanima.

U Novom Pazaru navija~ki pokret
do{ao je na ideju koja se u startu poka-
zala dobrom. Pristalice jedne od pet
najboljih svetskih fudbalskih liga, itali-
janske Serije A, okupile su se i organi-
zovale Pazarski Kal~o, ligu koju je ~inio
kvartet. Jedan od ciljeva, naravno ne i
najva`niji, bio je obuzdavanje navija~-
kih strasti. Za ne{to vi{e od mesec dana
fanovi ~etiri italijanska kluba - Juventu-
sa, Milana, Intera i Lacija, odigrali su
{est kola, titulu su osvojili navija~i - fud-
baleri Lacija. Pravo nastupa nisu imali
aktivni iznad ~etvrtog ranga takmi~e-
nja. Sve utakmice igrane su na obno-
vljenom terenu sa ve{ta~kom travom
Sportsko rekreacionog centra. Svaka
ekipa na terenu je imala osam igra~a i
golmana, na klupi je mesta bilo za jo{
sedmoricu, igralo se dva puta po 20 mi-
nuta, pa iako je izostala neizvesnost u
pogledu pobednika, jer je bio poznat i
pre poslednjeg kola, u njemu je vi|ena
mo`da i najlep{a utakmica ~itave lige.
Duel izme|u Juventusa i Milana odlu-
~ivao je kome }e pripasti vice{ampion-
ska titula. Milan je imao dva gola pred-
nosti, Juventus se vratio sa tri uzastop-
na, da bi na kraju i jedni i drugi morali
da se zadovolje bodom (3:3).

Idejni tvorac zamisli, nekada{nji
fudbaler omladinskog tima Crvene
zvezde, potom i prvog tima Novog Pa-
zara i internacionalac Altin Grbovi},
tako je davna{nju `elju preto~io u
stvarnost:

,,Mnogo je zaljubljenika u Seriju A i
navija~a italijanskih klubova u Novom
Pazaru. Moje srce ludo kuca za Juven-
tus, nekih mojih prijatelja za druge
klubove. ̂ esto, uglavnom putem dru-
{tvenih mre`a odmah posle nekog der-

bija u Italiji, dolazilo je do o{trih ver-
balnih polemika. @eleli smo da prepu-
cavanja svedemo na najmanju mogu-
}u meru, kao i da se svi dobro upozna-
mo, mnogi su se i prvi put sreli. Posti-
gli smo mnogo vi{e. Sad liga mo`e sa-
mo da se {iri“ - ka`e Grbovi}, koji se u
prvom poluvremenu utakmice 4. kola
Juventus - Milan te{ko povredio i zavr-
{io na operacionom stolu, jer je strada-
la Ahilova tetiva. Zavr{nicu lige ispra-
tio je putem video klipova koji su stiza-
li do bolni~ke postelje u Beogradu.

Ljubav prema italijanskom fudbalu
ih je spojila, upoznala i jo{ vi{e zbli`ila.
Neko bi rekao {ta vi{e mo`e da se po`e-
li, a mo`e. Ono {to je mnogo va`nije od
pobeda i golova je humanitarna nota
fudbala. Od nje su koristi imali i oni s
kojima se `ivot grubo i gorko poigrao.
Za sve vreme trajanja lige ispred ulaza
na teren stajala je humanitarna kutija u
koju su u~esnici i posetioci u granica-
ma mogu}nosti ostavljali nov~ane pri-
loge. Sakupljeni novac sa po~etka tur-
nira (700 evra) prosle|en je porodici u

kojoj deca u tro{noj ku}ici `ive sa sta-
rom nanom, kao i siro~i}ima, dok je u
poslednjem kolu prikupljeno 400 evro,
taj novac zavr{io je kod porodica slabog

imovnog stanja kako bi im se obezbe-
dio ogrev za zimu. Posebnost lige je i to
{to su u njoj u~estvovala i deca iz Cen-

tra za autizam i razvojne smetnje. U
poluvremenima utakmica nadmetala
su se u izvo|enju penala, a igra~i svih
ekipa dodeljivali su im zlatne medalje u
znak zahvalnosti {to su bili deo ovog
takmi~enja. Srca svih u~esnika, narav-
no i Altinovo, dirnulo je njihovo prisu-
stvo: ,,Mi smo njima ulep{ali dan, oni
nama ~itav ̀ ivot“ - re~e Grbovi}.

Organizaciju lige pored Altina Gr-
bovi}a potpisali su i pomogli jo{ i Ad-
mir Muslijevi}, Haris Dragolov~anin,
Zijo Do{ljak i Adnan Osmanovi}. Za
najboljeg igra~a progla{en je Aladin
Hajrovi} iz ekipe Milana, isti igra~ sa
osam golova je i prvi strelac lige. Naj-
bolji igra~ {ampionskog sastava Lacija
bio je ortoped Emir Halilovi}, svojevre-
meno univerzitetski reprezentativac
Srbije u malom fudbalu, a golgeter Er-
san Aliba{i} sa sedam golova.

Akteri utakmica bila su i neka po-
znata imena pazarskog fudbala, kao i
igra~i futsal sastava Novog Pazara. Me-
|u njima na{li su se: Mirza Hot, Edis
Ra{ljanin, Enes Deli}, Salih Hamido-
vi}, Admir Red`ovi}, Amar Plojovi},
Elvedin Halkovi}, Armin Dervi{evi}....

Uspeh pilot projekta organizatore je
potakao na nove ideje. Italijanska liga
jeste kvalitetna, ali ni pribli`no onoli-
ko koliko je bila potkraj pro{log veka.
U ovom milenijumu poslednju titulu
Lige {ampiona jedan italijanski klub

osvojio je 2010. godine, bio je to Inter,
jo{ je samo Juventus dva puta dolazio
do finala. Zanimljivo je, skoro da se
grani~i sa neverovatnim, da u 21. veku
niti jedan italijanski klub nije osvojio
pehar Lige Evrope, pa ~ak nije stigao ni
do finala punih 19 godina. To, narav-
no, nije razlog {to su organizatori Pa-
zarskog Kal~a poneseni uspehom na
svim poljima po~eli da razmi{ljaju jo{
dalje. Svesni da u gradu postoji veliki
broj navija~a klubova i iz ostalih jakih
evropskih liga za prole}e najavljuju Pa-
zarsku - navija~ku Ligu {ampiona.
Pretpostavlja se da }e ona okupiti de-
set do 12 klubova, pored italijanskih i
navija~e najboljih {panskih, engleskih i
nema~kih klubova.

Fotografije: Altin Grbovi}
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SPORT

KONA^NA TABELA

1. LACIO 20:  7 15
2. JUVENTUS 14:15 8
3. MILAN 16: 21 7
4. INTER 10:17 4

Prvoslav Le{evi}

Lacio u konkurenciji ~etiri kluba prvi pobednik Pazarske lige navija~a 

Kal~o na pazarski na~in 

POBEDA NA KRAJU PRVOG DELA PRVENSTVA
Novi Pazar - Prvi deo prvenstva u Prvoj ligi Klub malog fudbala Novi Pazar zavr{io je na

najlep{i mogu}i na~in, u utakmici 9. kola u Pendiku pobe|en je beogradski FON 3:2 (0:1). Za
doma}i tim golove su postigli Ninoslav Aleksi} u 35. i 38. i Eldin Red`ovi} u 21. minutu, za go-
ste mre`u su pogodili Stefan Aleksi} u 17. i Ristanovi} u 39. minutu. Drugi deo {ampionata na-
stavlja se po~etkom februara, a na kraju jeseni Novi Pazar je na drugom mestu, {est bodova
manje od lidera Crvene zvezde.

TODOROVI]EVIH 30 POENA
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara pobedili su u 8. kolu KLS u Valjevu sastav Metalca

93:79 (22:20, 25:24, 19:25, 27:10). Najefikasniji u gostuju}em sastavu bio je Aleksandar Todo-
rovi} sa 30 poena. Sino} su Novopazarci u okviru 9. kola ABA2 lige u Pendiku ugostili sarajev-
ske Sparse.

PORAZ OD „FENJERA[A“ 
Novi Pazar - Veliko iznena|enje priredio je poslednji tim na tabeli rukometne ARKUS lige

[amot 65 pobediv{i Novi Pazar 34:28 (19:15). Prvi strelac utakmice bio je krilni igra~ Pazaraca
Pavle Banduka sa 12 golova, a najbolji akter doma}i pivotmen Milo{ Milini} sa 9 golova.

ODBOJKA[I NA DNU TABELE
Novi Pazar - U 8. kolu odbojka{ke Superlige Novi Pazar je pretrpeo sedmi poraz {to ga je

zakovalo za dno tabele. Lider prvenstva Vojvodina slavila je u Novom Sadu sa maksimalnih 3:0
(25:16, 25:20, 25:21). Peri} je u doma}em timu poentirao 19 puta, u Boni}evom timu po obi-
~aju istakao se Ukrajinac Tup~i sakupiv{i 19 poena. U deveto kolo i utakmicu sa Jedinstvom iz
Stare Pazove igra~i Novog Pazara ulaze bez Aleksandra Ivkovi}a s kojim je raskinuta saradnja,
pa }e novi diza~ ekipe biti Luka ^abrilo nekada{nji igra~ Vojvodine, internacionalac u Nema~-
koj i Estoniji, tri sezone prvotimac francuskih prvoliga{a, dok je ovu zapo~eo u kiparskom Eno-
zis Paralimniju.

NE POMA@E NI NOVI TRENER
Novi Pazar - Ni promena trenera nije donela boljitak u igri i rezultatima fudbalera Novog

Pazara. U 21. kolu poslednjeplasirani tim lige Budu}nost pobedila je u Dobanovcima 1:0 sastav
trenera Kenana Kola{inca, golom Nigerijca Emeke Emeruna jo{ u 14 sekundi. Sutra Novi Pazar
od 16 sati do~ekuje lidera lige, sastav Grafi~ara. 

SPORTSKE VESTI

Srce kuca za Juventus: Altina Grbovi}

Dru`enje, sport i humanost: Sve ~etiri ekipe

Ulep{an im je dan: Deca iz Centra 
za autizam i razvojne smetnje
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Prijepolje - Kancelarija za mlade
op{tine Prijepolje, u saradnji sa Eko-
nomsko-trgovinskom {kolom, Mla-
dim istra`iva~ima Srbije, Centrom za
gra|ansko delovanje, Narodnim
parlamentom i Pokretom gorana
Vojvodine, realizovala je akciju ~i{}e-

nja grada. Na poziv organizatora
odazvalo se vi{e od 100 volontera.
Oni su kupili sme}e sa delova pojedi-
nih ulica i sportskih terena.  

- Zadovoljni smo velikim odzi-
vom u~enika iz Osnovne {kole „Sve-
tozar Markovi}“ iz Brodareva. Dra-

go nam je da u akciji u~estvuje i od-
bojka{ki klub Trentex. Tu su i u~eni-
ci i u~enice iz Ekonomsko-trgovin-
ske {kole sa svojim nastavnicima,
volonteri Kancelarije za mlade, Mre-
`a mladih Prijepolje i aktivisti Crve-
nog krsta“, rekla je Milena Jovano-

vi}, koordinatorka Kancelarije za
mlade.

U akciji je u~estvovalo i Komunal-
no preduze}e „Lim“, ~iji su radnici od-
vozili prikupljeni otpad. Obroke i osve-
`enje za sve u~esnike akcije obezbedi-
lo je preduze}e ES komerc. I. H. D.

Mladi u ekolo{kim akcijama

Sme}e u vre}e 

Vi{e od sto u~esnika: ^i{}enje Prijepolja 

Bijelo Polje - Predstavnici ameri~ke humanitar-
ne organizacije LDS Charities, donirali su terensko
vozilo bjelopoljskom Crvenom krstu, dok su Osnov-
nim {kolama ,,Aleksa Be}o \ilas“ i „Milovan Jeli}“ u
vidu ra~unarske opreme, namje{taja i bravarije.

Vejn D`onson iz ove organizacije je poru~io da
im je drago {to su donacijama koje uru~uju mogu
da unaprijede kapacitete Crvenog krsta, kako bi
mogli da pru`aju pomo} i podr{ku svojim korisni-
cima, ali i uslove u kojima rade {kole u Bijelom Po-
lju, {to je osnovna misija njegove organizacije.
„Ova sredstva dolaze od vjernika koji dolaze u na-
{u Crkvu. Oni daju novac svakog mjeseca i 18 mi-
liona je sljedbenika na{e Crkve {irom svijeta. Taj
novac dolazi u glavni fond i on se raspore|uje po

svijetu i tako do|e u do Crne Gore. ̂ ast nam je {to
dio tog novac mo`e da pomogne na{oj bra}i i se-
strama u Crnoj Gori“, istakao je D@onson. Na do-
nacijama, ali i svemu {to su do sada uradili kao po-
mo} organizacijama iz Bijelog Polja u vrijednosti
od oko 45 hiljada evra, zahvalio se predsjednik Op-
{tine Petar Smolovi}.

„Vi nas u~ite {ta je to humanitarni rad i budite
kod nas i na{ih gra|ana posebnu odgovornost, jer
ako predstavnici jedne organizacija iz daleke Ame-
rike mogu da tako ~esto dolaze u Bijelo Polje i da
se bave za nas velikim humanitarnim pitanjima,
onda i mi kao kao gra|ani Bijelog Polja moramo
vi{e da se uklju~imo kako bi doprinijeli dru{tvenoj
zajednici“ - rekao je predsjednik Op{tine. C. D.

Sjednica SO Pljevlja 5. decembra

Najpre o javnim
preduze}ima

Pljevlja - [esnaesta sjednica Skup{tine op{tine
Pljevlja zakazana je  za 5. decembar, a predsjed-
nik Skup{tine op{tine Dragi{a Soki} je objasnio
da je  postojala inicijativa da se odr`i vanredna
sjednica, povodom situacije u javnim preduze}i-
ma. Me|utim, na kolegijumu je dogovoreno da
se odr`i redovna sjednica na kojoj }e to biti prva
ta~ka dnevnog reda. Pojedini opozicioni odbor-
nici prethodno su tra`ili vanrednu sjednicu o si-
tuaciji u op{tinskim javnim preduze}ima „Grija-
nje“, „Komunalne usluge“ i „Agenciji za stambe-
no komunalni fond“. Predlog za raspravu na SO
potpisala je tre}ina odbornika koji smatraju da je
stanje u javnim preduze}ima alarmantno i da su
na rubu propasti, te da nekim radnicima op{tina
duguje desetak plata. C. D.

Ameri~ka humanitarna organizacija poma`e Bijelo Polje

Pomo} Crvenom krstu 
i osnovnim {kolama

Berane - Radovi na izgradnji sto~ne pijace i vodo-
voda u selu Zagorje su u zavr{noj fazi. O~ekuje se da
}e ovi projekti, koji su veoma zna~ajni za Berane, bi-
ti zavr{eni do 10. decembra. 

Na sto~noj pijaci obnovljena je ruinirana ku}ica
veterinarske stanice i izgra|ena oso~na jela, dok je u

toku postavljanje boksova i vezova za smje{taj `ivo-
tinja. Ujedno se izvode i radovi na ure|enju zelenog
pojasa“, kazao je Milutin Mi}ovi}, koordinator IFAD
programa i dodao da radove finansira Direkcija jav-
nih radova. „Sanacija i rekonstrukcija vodovoda u
selu Zagorje, finansira se u sklopu IFAD programa.

Zavr{eni su kompletni gra|evinski radovi na pump-
noj stanici, vodozahvatu i obnovljena je hidroizola-
cija na glavnom bazenu. U toku je postavljanje teh-
ni~ke opreme novih pumpi i hlorinatorske stanice“,
objasnio je Mi}ovi}.

S. D. 

Pri kraju radovi u beranskom selu Zagorje




